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P R O T O K Ó Ł  Nr  XLII/10 

z obrad sesji Rady Gminy Pilchowice 

w dniu 11 marca 2010 roku 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności do podejmowania uchwał. 

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Krystian Gogulla. 

Przewodniczący przywitał zebranych: 

� Panią dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, 

� Radnego Powiatowego, 

� Radnych Gminy, 

� Sołtysów, 

� Wójta, 

� Skarbnika, 

� Panią Sekretarz Gminy, 

� Pracowników Urzędu Gminy. 

 

W związku z Dniem Sołtysa Przewodniczący Rady Gminy złożył życzenia przybyłym sołtysom, a Wójt 

wręczył im małe upominki. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, iż na ustawowy skład 15 Radnych wszyscy są 
obecni, zatem na posiedzeniu można podejmować prawomocne uchwały. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad XLII sesji Rady Gminy Pilchowice.  

 

Pan Andrzej Ogórek zwrócił się z prośbą o przesunięcie w porządku obrad punktu 19, 20 i 21 dotyczącego 

zmian w budżecie jako punktu 8,9,10, ze względu na zaproszenie części radnych na spotkanie  

z Wicemarszałkiem w związku, z czym radni chcieliby opuścić wcześniej sesję.  
W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy poddał wniosek Pana A. Ogórka pod głosowanie. 

Przedmiotowy wniosek został przyjęty przez Radę Gminy jednogłośnie. 

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji. 

Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego protokołu. Protokół został przyjęty przy 5 głosach 

„wstrzymujących się” (J. Kowol, A. Ogórek, P. Madeja, B. Popluc, J. Kołoczek-Wybierek). 

 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

Rada jednogłośnie powołała Komisję Uchwał i Wniosków w składzie radnych: 

� Przewodniczący -  Pan Piotr Madeja 

� Członek -  Pani Barbara Popluc 

� Sekretarz -  Pani Maria Kaszek 

 

5. Informacja o działaniach Powiatu Gliwickiego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Panu Marianowi Sadeckiemu, który poinformował zebranych  

o ostatnich wydarzeniach i działaniach Powiatu Gliwickiego. Podczas ostatniej sesji Rady Powiatu: 

−  wręczono Panu Zdzisławowi Szczepańskiemu i Władysławowi Macowiczowi złote odznaki za 

zasługi dla województwa śląskiego, 

− przedłożono sprawozdanie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gliwicach z realizacji 

projektu systemowego pn.: „Dobry start w samodzielność”, 

− uchylono regulaminu zasad i trybu przyznawania środków finansowych z Powiatowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w związku z wejściem ustawy prawo ochrony 

środowiska likwidującej Powiatowe Fundusze Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
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− Radny otrzymał odpowiedź na interpelację złożoną przez siebie w związku z wydłużającym się 
czasem związanym z oczekiwaniem na mapy z wydziału Geodezji w Starostwie Powiatowym.  

W uzyskanej odpowiedzi było powiedziane, że na tenże Wydział nie ma wystarczających 

pieniędzy i koniecznym jest na dzień dzisiejszy zatrudnienie jeszcze, co najmniej 5 dodatkowych 

osób.  

 

W związku z brakiem pytań do Pana Mariana Sadeckiego Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu 

spotkania.  

 

6. Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Henryka C. zamieszkałego 

w Nieborowicach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaznaczył, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych Rada tą 
sprawę rozpatrywała, jednak ponownie odczytał pismo z dnia 22.01.2010 roku zaznaczając, że wpłynęło 

ono do Urzędu Gminy dnia 25.01.2010r. co za tym idzie 30 dniowy termin przysługujący na odpowiedź 
mijał dnia 25 lutego br. w związku z tym pomimo braku potwierdzenia nadania z Urzędu dla odpowiedzi 

na przedmiotowe pismo w dniu 23 lutego skarżący wystosował skargę, w której poinformował, że 

przedmiotowa odpowiedź wpłynęła po terminie. Przewodniczący Rady dodał, że w zakresie poruszonego 

przez skarżącego korespondencyjnie problemu, lampy były budowane według projektu, jaki miał 

Vattenfall, a nigdy wcześniej podmiot nie sygnalizował, że konieczne byłoby jakieś dodatkowe oświetlenie 

w tym miejscu, o którym wspominał. Przewodniczący zaznaczył, że on nie widzi potrzeby, aby akurat  

w miejscu opisanym przez skarżącego konieczna była zabudowa dodatkowego oświetlenia. 

 

Pan Andrzej Ogórek: Pani Przewodniczący dostałem uzasadnieni do skargi i uchwałę uznania skargi za 

bezzasadną. Z tym, że tu nie ma dalej dokumentów, z których jednoznacznie wynikało, że to pismo zostało 

w terminie nadane z Urzędu Gminy. Tu jest tylko oświadczenie, że on coś przedwcześnie napisał. Nas 

interesuje, kiedy zostało to pismo wysłane z Urzędu Gminy, gdzie jest ten dokument, w którym to zostało 

wysłane, bo uważam, ze odpowiedzi na skargi, jakie są wysyłane z Urzędu Gminy powinny być za 

potwierdzeniem. Bo przecież mieszkaniec może wyrzucić to pismo, które dostał bez potwierdzeni  

i powiedzieć, że go nie dostał. Kto mu to udowodni, że dostał. Z tych dokumentów nie wynika 

jednoznacznie, że ten pan dostał w terminie odpowiedź. W piśmie z 2 marca skarżący napisał, że otrzymał 

tą odpowiedź tego pisma tu akurat nie ma. Dlatego ja osobiście będę głosował przeciw uznaniu tej skargi 

za bezzasadną albo ewentualnie się wstrzymam, ze względu na to, że nie jestem przekonany, a nie będę 
potwierdzał nieprawdy bo nikt mi tego nie udowodnił, że taka jest prawda.  

 

Przewodniczący poprosił Panią Sekretarz o ustosunkowanie się do powyższej wypowiedzi. Pani Sekretarz 

poinformowała, że pismo na którym widnieje data 22.01.2010 wpłynęło do Urzędu dnia 25.01.2010 roku. 

Zauważyła jednocześnie, że wszystkie pisma wpływające od skarżącego wpływały do Urzędu Gminy 

drogą mailową. Odpowiedź na te pisma nie została wysłana ze zwrotnym potwierdzeniem odbioru tylko 

zwykłym listem gdyż odpowiedź na ten wniosek była tylko grzecznościowa. Jeżeli chodzi o postępowanie 

w przypadku skarg to cała korespondencja z tym związana jest wysyłana za potwierdzeniem odbioru. 

Natomiast odpowiedź na pismo została wysłana zwykłym listem ponieważ nie była to odpowiedź na 

skargę.  
 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierk: Przecież pisma mailowe wpływają z datą i godziną z potwierdzeniem 

kiedy dochodzą do naszej skrzynki i rozumiem, że wysyłaliście Państwo potwierdzenie również tego 

dopiero w momencie kiedy ktoś zajął się dekretacją takiego pisma. 

 

Pani Sekretarz: Informuję, że Pan Henryk pisząc to pismo zamieścił na nim datę 22.01.2010 natomiast 

samego maila wysłał 25.01.2010r. 

 

Pani Barbara Popluc zwróciła uwagę na fakt nie umieszczenia w uchwale pełnego nazwiska skarżącego. 

Radca prawny poparł to stanowisko i poprosił o odczytanie całego nazwiska i zmianę w uchwale. 

 

Po odczytaniu przez Panią Barbarę Popluc projektu uchwały Nr XLII/295/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta przez Radę 
Gminy następującym stosunkiem głosów: 
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-„za” 8 radnych (K. Żyła, J. Pogorzelski, J. Urbańczyk, J. Margiciok, P. Fibic, A. Czechowska-Gąbka, 

 K. Gogulla, R. Dyrszka) 

- „przeciw” 2 radnych (A. Ogórek, J. Kowol) 

- „wstrzymujący się” 5 radnych (J. Kołoczek-Wybierek, P. Michna, B. Popluc, M. Kaszek, P. Madeja). 

7. Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu za 

2009 rok oraz udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tego tytułu. 

 

Przewodniczący oddał głos Panu Wójtowi, który powiedział: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Dzisiaj ostatni raz w tej kadencji rozliczamy wykonanie budżetu za 

rok ubiegły. Plan naszej działalności określony w tym dokumencie został uchwalony i wielokrotnie 

zmieniany. Po ostatniej zmianie było odpowiednio 23 554 000,00 zł po stronie dochodów i 25 896 000,00 zł. 

po stronie wydatków. Wykonanie tych wielkości to po stronie dochodowej 99,43%, po stronie wydatków 

97,51%. Należy stwierdzić, że zrealizowane zostały prawie wszystkie założenia inwestycyjne, które były 

zawarte w tym dokumencie. Najważniejsze z nich to: 

− wodociąg w Wilczy,  

− remont budynku urzędu,  

− remont części starej szkoły na pomieszczenia przedszkola w Wilczy, 

−  ulica Leśna w Żernicy, 

−  boisko w Żernicy,  

− chodnik w Nieborowicach. 

Przesunięciu uległa jedynie budowa kanalizacji i remont budynku LKS w Żernicy. Jednak zrealizowano 

także zadania, które w momencie uchwalania budżetu na 2009r. się nie znajdowały. Mianowicie ulica 

Bierawka w Pilchowicach oraz wykonanie elewacji budynku Straży Pożarnej w Wilczy. Tym samym na 

wydatki majątkowe wydaliśmy 21,4% , kwotowo jest to ponad 5 000 000,00 zł. Realizacja tych projektów 

nastąpiła przy niewielkim wzroście zadłużenia, które na koniec roku 2009 wynosiło ponad 1 500 000,00 zł. 

co jest w bezpiecznej wielkości procentowej w stosunku do zadłużenia które Gmina zgodnie z przepisami 

może mieć. W zakresie niematerialnym w roku szkolnym zrealizowano projekty w szkłach podstawowych  

i gimnazjach oraz przedszkolach warte ponad 1 500 000,00 zł., znakomicie uzupełniając zapotrzebowanie na 

zajęcia pozalekcyjne i uzupełnienie zajęć przedszkolnych dobrze przyjęte przez zainteresowanych. 

Rozpoczęty w ubiegłym roku proces boisk wielofunkcyjnych wkrótce unowocześni bazę sportową  
w szkołach. Może już w obecnym roku wszystkie szkoły będą posiadały takie nowe boiska. Działania 

zapoczątkowane takie jak budowa kanalizacji czy chodników, czy zakończone procesy projektowe dróg 

gminnych pozwalają na dalszy rozwój gminy w tych obszarach. Należy wspomnieć o naszych Klubach 

Sportowych, Ochotniczych Strażach Pożarnych, które wsparte dotacjami z budżetu gminy rozwijały swoją 
statutowa działalność. Dzięki działalności Ośrodka Opieki Społecznej oprócz standartowych jego działań 
wiele osób mogło uzyskać dodatkowe kwalifikacje i co za tym idzie zatrudnienie. Na uwagę zasługuje 

działalność innych organizacji pozarządowych i społeczników. Kolejny rok udowodnił, że niewielki 

zaangażowanie środków daje bardzo pozytywne rezultaty. Można wymienić kilka (bo było tych zadań dużo 

więcej) park i plac zabaw w Pilchowicach. Szanowni Państwo to co udało się zrobić jest również Państwa 

zasługą. Dziękuję Radnym Rady Gminy Pilchowice za współpracę, słowa krytyki i zrozumienie. Dużą pracę 
wykonują sołtysi którzy obchodzą dzisiaj swój dzień. Za waszą troskę i trwanie na tej pierwszej linii, 

cierpliwość również bardzo serdecznie dziękuję. Dziękuję również moim współpracownikom za 

zaangażowanie i poświęcenie w wypełnianiu swoich obowiązków. Dziękuję Państwu za uwagę. 
 

Przed przystąpieniem do głosowania Przewodniczący poprosił o odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej  

oraz uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Pilchowice.  

 

Pan Andrzej Ogórek w imieniu Klubu Radnych poprosił o pięciominutową przerwę w celu ustalenia 

stanowiska w sprawie głosowania nad absolutorium. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący ogłosił pięciominutową przerwę 
 

Po przerwie głos zabrał Pan Andrzej Ogórek powiedział, że Klub Radych chciałby się najpierw zapoznać  
z opinią Komisji Rewizyjnej i dopiero później wyrazić swoje stanowisko w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi. 
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W związku z powyższą wypowiedzią Przewodniczący poprosił o odczytanie przez Panią Józefę Margiciok 

opinii Komisji Rewizyjnej oraz stosownej uchwały podjętej przez Regionalną Izbę Obrachunkową.  
 

Pani Józefa Margiciok: 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowny Panie Wójcie! Wysoka Rado! Szanowni Goście! Komisja 

Rewizyjna korzystając z ustawowych kompetencji wynikających z art. 18a ustawy o samorządzie gminnym 

badała prawidłowość gospodarki finansowej w ramach przyjętego budżetu gminy, a w szczególności stan 

zrealizowanych dochodów i wydatków w 2009 roku. Wszystkie kontrole Komisja przeprowadzała  

w obecności Skarbnika Gminy Pana Aleksandra Jakubka, który na bieżąco udzielał nam wyjaśnień  
i przedkładał stosowne dokumenty. W trakcie kontroli Komisja nie dopatrzyła się nieprawidłowości  

i naruszeń prawa. W swoich analizach wykonania budżetu gminy Komisja kierowała się kryterium: 

legalności, celowości, rzetelności, gospodarności, a w szczególności Komisja zwracała uwagę na to czy Wójt 

przestrzegał dyscypliny finansów publicznych. Komisja uznała, że dochody i wydatki wykonane zostały 

zgodnie z uchwałą budżetową na 2009 rok. Pragnę zaznaczyć, że Komisja sporządziła w ustawowym 

terminie wniosek o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za 2009 rok i przedłożyła Przewodniczącemu 

Rady Gminy który brzmi następująco: (Pani Józefa odczytała wniosek, który stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu) 

Kontynuując dalszą wypowiedź Pani Józefa Margiciok poinformowała, że w dniu 9 marca 2010 r. II Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach wydał opinię o przedmiotowym wniosku., 

(Radna przedstawiła przedmiotową opinię, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 

 

Kończąc swoją wypowiedź Pani Józefa Margiciok powiedziała: Wysoka Rado! Biorąc powyższe pod uwagę 
wnioskuję o udzielenie dla Wójta Gminy absolutorium z wykonania budżetu za 2009 rok. 

 

Przewodniczący Rady oddał głos Panu Andrzejowi Ogórkowi. 

 

Pan Andrzej Ogórek: Stanowisko w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pilchowice za rok 

2009. Działając zgodnie ze statutem Rady Gminy Pilchowice w myśl Rozdziału II § 30 pkt 6 przedstawiam 

stanowisko Klubu Radnych „Zgodnie w przyszłość” w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Pilchowice Wilhelmowi Krywalskiemu. Stanowisko Klubu jest jednoznaczne. Nie udzielamy Wójtowi 

Gminy Panu Wilhelmowi Krywalskiemu absolutorium za wykonanie budżetu w 2009 roku. Uzasadnienie. 

Wykonanie budżetu przygotowanego przez Wójta na 2009 rok nie zostało zrealizowane w części zadań. 
Tylko dzięki przychylności radnych udało się część inwestycji przenieść na rok bieżący przyjmując pozycję 
środki niewygasające. Mimo wątpliwości przesłanek, które opóźniały wykonanie tych inwestycji. Nie 

pozyskaliśmy środków na budowę dróg. Brak tych środków spowodowało wykonanie przebudowy ulicy 

Leśnej w Żernicy w całości ze środków własnych gminy. Nie został złożony wniosek o środki na 

modernizację ul. Świerczewskiego w Pilchowicach, a takiej argumentacji użył Pan Wójt przy zmianie wpisu 

do WPI. Opóźnienie złożenia wniosku składa pod znakiem zapytania wykonanie tej inwestycji w roku 2010. 

Można by mnożyć tematy na które nie tylko Wójt ale my jako radni ponieśliśmy porażkę. Między innymi źle 

zostały przygotowane regulaminy pomocy uczniom i wiele środków musieliśmy zwrócić mimo, że można 

było je spożytkować przez mieszkańców. Najważniejszym jednak argumentem dla naszego Klubu, który 

przekonał nas o nie udzieleniu Wójtowi absolutorium jest wniosek o przekazanie Spółce 500 000,00 zł. 

29.12.2009 r. Pomimo wiedzy, że mamy wykonane projekty na drogi gminne a nie mamy środków na ich 

wykonanie. Pojawienie się w budżecie tegorocznym około 1 800 000,00 zł wolnych środków dowodzi, że 

konkretne inwestycje, zadania mogły być zrealizowane w 2009 roku. Chciałem dodać, że głosujemy w trybie 

dyscypliny klubowej. Przewodniczący Klubu Andrzej Ogórek.  

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o odczytanie 

przedmiotowej uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Pana Piotra Madeja projektu uchwały Nr XLII/296/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta przez Radę Gminy 

przy 9 głosach „za” i 6 głosach „przeciw” (J. Kołoczek-Wybierek, A. Ogórek, B. Popluc, M. Kaszek,  

J. Kowol, P. Madeja). 
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8. Zmiany w budżecie gminy na rok 2010. 

 

Pan Andrzej Ogórek zwrócił się z prośbą aby Skarbnik omówił wszystkie uchwały budżetowe razem,  

a później Rada podejmie dyskusję nad tymi uchwałami.  

 

Przewodniczący Rady zaznaczył, że wszystkie uchwały były szczegółowo omawiane na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Problemowych, jednak poprosił o ich krótkie omówienie 

 

Skarbnik powiedział, że jeżeli chodzi o pierwszą uchwałę to wiąże się ona z realizacją dwóch zadań 
inwestycyjnych tj. budowa wodociągu w sołectwie Wilcza oraz budowa kanalizacji sanitarnej w sołectwie 

Żernica. Oba zadania zostały przyjęte do budżetu w kwotach wynikających z kosztorysów inwestorskich. Na 

dzień dzisiejszy jesteśmy po zawarciu umów z wykonawcami tych inwestycji i już wiemy, że kwoty 

przeznaczone na ich realizację znacząco się zmniejszyły. Wodociąg w Wilczy miał kosztować  
1 500 000,00 zł, kwot a 700 000,00 zł. wydaje się być wystarczająca. Natomiast kanalizacja w Żernicy miała 

kosztować 2 700 000,00 zł. a okazało się, że kwota 1 800 000,00 zł również jest kwotą wystarczającą.  
W związku z tym projekt uchwały zakłada dostosowanie kwot zapisanych w planie wydatków do stanu 

faktycznego. W związku z tym zmiany w pierwszym projekcie uchwały budżetowej dotyczą zmniejszenia 

dochodów budżetu o kwotę 15.733,00 zł. w planie wydatków zmniejszenie wydatków o kwotę 1.678.729,00 

zł. Ponieważ te dwie inwestycje w dużej mierze oparte były również na pożyczkach, które miały zostać 
zaciągnięte w WFOŚ ponieważ wartość tych inwestycji spadła nie będzie konieczności aby je zaciągać  
w pierwotnie zakładanej wysokości dlatego projekt uchwały zakłada także zwiększenie przychodów z tytułu 

pożyczek o kwotę 1.096.642,00 zł, Ze środków które planowaliśmy przeznaczyć na omawiane inwestycje  

z naszych dochodów własnych projekt zakłada, że zostaną sfinansowane spłaty wcześniej zaciągniętych 

pożyczek. Stąd pojawia się zwrot, że zmniejszeniu ulegają przychodów z tytułu kredytów o kwotę 
452.920,00 zł. Jednak ponieważ na realizację inwestycji pn.: „Budowa wodociągu w sołectwie Wilcza” 

udało nam się pozyskać środki z budżetu UE i z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i środki te zostały 

nam dane na realizację tych elementów inwestycji które również miały być współfinansowane z pożyczki  

z WFOŚu, którą to zaciągnęliśmy w ubiegłym roku na pierwszy etap tej inwestycji dlatego zachodzi 

konieczność zwrotu części tej pożyczki stąd zwiększenie rozchodów budżetu gminy o kwotę 113.434,00 zł, 

Kiedy te wszystkie ruchu zsumujemy to okaże się, że zostanie kwota 65.771,00 zł., którą to projekt uchwały 

zakłada jako zwiększenie planu wydatków, a konkretnie zwiększenie rezerwy ogólnej Wójta Gminy  

z pierwotnej kwoty 100 000,00 zł. do wysokości 165.771,00 zł. 

Druga uchwała w sprawie zmian w budżecie związana jest z trzema inwestycjami zapisanymi w naszym 

budżecie. Budową dwóch boisk wielofunkcyjnych (Pilchowice, Wilcza) oraz zadaniu inwestycyjnemu 

polegającemu na przebudowie dróg gminnych (Sosnowa, Świerkowa, Wierzbowa) w sołectwie Nieborowice. 

Boiska wielofunkcyjne w pierwotnym budżecie były zapisane do sfinansowania przy współudziale środków 

zewnętrznych. Tymi środkami zewnętrznymi miały być między innymi kredyty, które łącznie miały wynosić 
815 000,00 zł. projekt zakłada nie zaciąganie kredytów na realizacje tych inwestycji, natomiast 

sfinansowanie tych inwestycji z tytułu tzw. wolnych środków, które są nam na dzień dzisiejszy znane.  

W związku z tym, że wiemy ile tych środków jest to projekt zakłada, aby nie zaciągać kredytów tylko 

sfinansować te inwestycje z wolnych środków. Przy okazji okazało się, że obie te inwestycje miały być 
sfinansowane ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. A odpowiednio środki te były przewidziane 

w wysokości 250 000,00 zł. dla sołectwa Pilchowice i w wysokości 200 000,00 zł dla sołectwa Stanica. 

Teraz już nam wiadomo, że w jednym roku można się starać tylko o środki na jedno boisko i to na dodatek  

w wysokości maksymalnej nie przekraczającej 200 000,00 zł. Stąd również owe 250 000,00 zł. trzeba  

z budżetu usunąć ponieważ nierealne jest ich pozyskanie. A ponieważ wartość zadania nie ulega zmianie 

stąd owa kwota 250 000,00 zł. zostaje również zastąpiona kwotą wolnych środków. Jeśli chodzi  

o przebudowe dróg gminnych to tutaj nasz wniosek, który został złożony w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Śląskiego o dofinansowanie ze środków z Unii Europejskiej przeszedł 

pozytywnie ocenę formalną i merytoryczną, teraz oczekuje na dofinansowanie. Jeżeli będzie wystarczająca 

ilość pieniędzy to już nic nie stoi na przeszkodzie, aby na to zadanie pozyskać wspomniane środki. Niemniej 

jednak tych środków nie może być tyle ile początkowo zakładaliśmy. Ta różnica pomiędzy tym o czym 

marzyliśmy a tym co jest stosunkowo realne to jest kwota 302 085,00 zł. Tu podobnie jak w przypadku 

boisk, ponieważ na to zadanie nie jest jeszcze zawarta umowa z wykonawcą po stronie wydatków musi 

pozostać taka kwota, jaka wynika z kosztorysu inwestorskiego, dlatego po stronie dochodów owe  

302 085,00 zł. zastępujemy wolnymi środkami. Stąd projekt uchwały zakłada zmniejszenie dochodów 
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budżetu o kwotę 552 085,00 zł. Zmniejszenie przychodów budżetu z tytułu kredytów o kwotę 815 000,00 zł. 

oraz zwiększenie przychodów budżetu z tytułu wolnych środków o kwotę 1 367 085,00 zł. Przedmiotowy 

projekt uchwały zakłada także zmiany w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym w zakresie roku 2011 pojawiają 
się trzy nowe zadania inwestycyjne pod pozycjami 4,5,6. Są to odpowiednio: modernizacja drogi gminnej  

ul. Krzywa w sołectwie Stanica w wysokości 132 000,00 zł., modernizacja drogi gminnej ul. Wiejska  

w sołectwie Leboszowice w wysokości 447 000,00 zł., modernizacja drogi gminnej ul. L. Miki w sołectwie 

Żernica w kwocie 1 485 000,00 zł. 

Trzeci projekt uchwały nie wiąże się z bieżąca działalności gminy i bieżącym wykonywaniem budżetu, 

dlatego projekt ten zakłada po stronie dochodów zmniejszenie z tytułu subwencji ogólnej o kwotę  
87 015,00 zł. przy jednoczesnym zwiększeniu dochodów o kwotę 21 215,00 zł. w Dziale Pomoc Społeczna  

z tytułu tych źródeł o których mówiliśmy szerzej na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych. Jeżeli 

chodzi o wydatki to projekt zakłada ich zwiększenie o kwotę 114 200,00 zł. To zwiększenie ma miejsce  

w Rozdziale Plany Zagospodarowania Przestrzennego o kwotę 50 000,00 zł. W Rozdziale Administracja 

Publiczna i Pozostała Działalność o kwotę 10 000,00 zł. Projekt zakłada zmniejszenie wydatków w dziale 

oświata i wychowanie, ale zaledwie o kwotę 22 015,00 zł. ponieważ w tym miejscy zmniejszamy wydatki  

o kwotę 87 015,00 zł (subwencja), ale jednocześnie zwiększamy wydatki majątkowe w wysokości  

65 000,00 zł. z przeznaczeniem na realizację placów zabaw w ramach programu „Radosna Szkoła”.  

W Pomocy Społecznej wprowadzamy owe 21 215,00 zł. oraz zostaje jeszcze kwota 55 000,00 zł. 

Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska 40 000,00 zł. (projekt modernizacji Starej Szkoły  

w Nieborowicach i Domu Kultury w Żernicy) oraz kwotę 15 000,00 zł na obiekty sportowe z przeznaczenie 

na bieżące remonty obiektów sportowych. Wydatki w wysokości 114 200,00 z. przy jednoczesnym 

zmniejszeniu dochodów sfinansujemy również z tytułu wolnych środków. Po zamknięci ksiąg 

rachunkowych wolnych środków okazało się być 1 550 000,00 zł. Takie a nie inne zmiany wynikające  

z projektów przedstawionych uchwał angażują wolne środki w wysokości 1 547 085,00 zł.  

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad przedmiotowymi projektami uchwał. 

 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek: Czy w ogóle występował Pan Wójt o jakąkolwiek pożyczkę do WFOŚu? 

Taką, którą potem możemy spłacać. Czy po prostu od razu podjął decyzję, że będzie to płacone ze środków 

własnych. Bo przypominam, że mamy pewne zadania, które gdybyśmy uzyskali tą pożyczkę z WFOŚu 

mogłyby być wykonane właśnie z bieżącym roku. Mam tu na myśli ul. Krzywą w Stanicy. Czy w ogóle 

nastąpił taki ruch? 

 

Skarbnik odpowiedział, że należy zacząć od tego, że Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej udziela pożyczek na ściśle określone zadania. 

 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek: Ja od razu się odniosę. Chodzi mi o wodociąg w Wilczej, który miał 

kosztować dużo więcej teraz jest minus 700 000,00 zł. i 445 000,00 zł było zaplanowane z WFOŚu i chodzi 

mi właśnie o te 445 000,00 zł z WFOŚu. 

 

Skarbnik odpowiedział, że WFOŚ pożycza pieniądze na ściśle określone cele, nie pożycza pieniędzy na 

modernizację, przebudowe czy remonty dróg. Ta pożyczka w wysokości 445 000,00 zł. jest drugą części 

pożyczki, którą zaciągnęliśmy w zeszłym roku, ale nie wynika z zawartej umowy i nie będziemy dążyć do 

zawarcia tej umowy. Co więcej ten wniosek, który chcieliśmy złożyć nie zostanie złożony.  

 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek: Czyli rozumiem, że decyzja Pana Wójta była taka, że pokryjemy to ze 

środków własnych zamiast np. postarać się o to, żeby ta część. Taka była decyzja Pana, żeby pokryć to 

jednak z WFOSu. Czyli nie występujemy o te środki, pokrywamy ze środków własnych. 

 

Skarbnik odparł, że nie do końca tak to wygląda gdyż ta inwestycja charakteryzuje się tym, że jest 

realizowana w dwóch etapach, o których trzeba mówić łącznie. Mimo, że pierwszy etap miał miejsce w roku 

2009 a drugi w roku bieżącym. Jest bezcelowym występować o pożyczkę ponieważ nie ma faktycznych 

możliwości, żeby tą pożyczkę pozyskać w sytuacji kiedy pozyskaliśmy na ten wodociąg środki z PROWu. 

Jest zasada napisana wprost zarówno w warunkach ogólnych WFOŚu jak i Urzędu Marszałkowskiego, że nie 

może być to samo finansowane z dwóch różnych źródeł. Stąd byłoby bezcelowym starać się o tą pożyczkę. 
Za tym też idzie zwrot owych 113 000,00 zł. pożyczki, która zaciągnęliśmy w 2009 roku. Tam 

skonsumowaliśmy część tej pożyczki, a to co pozostało musimy zwrócić bo WFOŚ wie, że mamy przyznany 
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na ten cel kredyt z PROWu. Różnica polega na tym że kredyt z PROWu jest bezzwrotny, a pożyczkę zawsze 

trzeba zwrócić. W związku z czym nie powinno dziwić, że Pan Wójt wybrał to źródło finansowania.  

 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek: Mam jeszcze jedno pytanie. Jeżeli to jest ciąg dalszy wodociągu w Wilczej 

to ta zasada, że nie korzystamy z dwóch źródeł jest nową zasadą? Bo początkowo Państwo założyli, że te 

środki będą z WFOŚu i z PROWu. Tak pamiętam. Nie znaliście Państwo wtedy tej zasady? 

 

Skarbnik: Dana inwestycja może być finansowana z dwóch różnych źródeł, ale te same elementy nie. 

Wyobraźmy sobie taką sytuację, że inwestycja polega na wybudowaniu wodociągu głównego i przyłączy. 

Jeżeli umówimy się, że przyłącza finansuje WFOŚ to tych przyłączy już nie można finansować z PROWu 

lub odwrotnie. 

 

Joanna Kołoczek-Wybierek: W konsekwencji, ponieważ nawiązał Pan do poprzedniego roku budżetowego, 

 a ja chciałam się skupić stricte na roku bieżącym to, co było robione w tym zeszłym roku przykładowo  

z WFOŚu? Przyłącza, a teraz robimy ciąg główny? Proszę mi o wyjaśnić. Czy jakiś etap został zakończony, 

jakieś zadanie konkretne? 

 

Skarbnik: Tutaj to zadanie było realizowane inaczej nie tak, że przyłącza były osobno, a siec główna osobno. 

Ta budowa wodociągu miała być realizowana przy następujących ulicach: Nieborowickiej, Polnej, Wysokiej 

oraz K. Miarki. W zeszłym roku zrealizowano ul. K. Miarki w tym roku będzie realizowana przy  

ul. Nieborowickiej, Polnej, Wysokiej. 

 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek: Teraz w dalszym ciągu nie rozumiem tego, że Państwo wiedzieli, że nie 

wolno tego z dwóch źródeł finansować, bo rozumiem, że występowanie w bieżącym roku zakładało; bo cały 

czas chodzi mi tutaj o pewną logikę. Mnie zależało, aby środki własne zostały zaangażowane w inne 

zadania, natomiast podjąć starania o pożyczkę na korzystnych warunkach. Kiedy nastąpił ten ruch  

i właściwie, na jakiej podstawie, że się zorientowaliśmy w pewnym momencie? Czy jak? 

 

Skarbnik: nie potrafię Pani wytłumaczyć tego, że ty nie było tak, że nagle się ktoś w urzędzie obudził i ze 

zgrozą stwierdził, że my te same elementy zadania finansujemy z dwóch źródeł. Nie, tu w ogóle trzeba 

powiedzieć, że środki z PROWu do końca nie były pewne. Wniosek do PROWu składaliśmy w czerwcu 

2009 roku, a dopiero teraz w marcu 2010 roku okazała się, że my te środki z PROWu dostaniemy. Żeby nie 

było wątpliwości to Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej udzielając nam tej 

pożyczki w roku 2009 na kwotę 457 000,00 zł. i od samego początku był informowany, że jeżeli otrzymamy 

kredyt z PROWu to wówczas ta umowa będzie musiała ulec zmianie i takie zapisy w tej pierwotnej umowie 

pomiędzy nami i WFOŚem się znalazły. Dlatego jak okazało się, że otrzymaliśmy kredyt z PROWu to 

musimy część tych pożyczonych pieniędzy do WFOSu zwrócić, czyli te 113 000,00 zł. W związku  

z otrzymanym kredytem nie ma potrzeby zaciągania pożyczki na 445 000,00 zł. 

 

Pani Jolanta Kowol: A mnie Szanowni Radni i Panie Wójcie jest bardzo przykro. Po raz kolejny dzielimy 

tzw. wolne środki, a ulica Krzywa, pomimo, że mówi się o niej prawie, że na każdej sesji, że jest najstarsza  

w gminie, że stanowi zagrożenie to na pocieszenie wpisuje się ją w WPI na 2011 rok. Nie dla przyjemności 

przyjechali tu mieszkańcy Stanicy, ale żeby właśnie usłyszeć, co zamierzamy zrobić z ulicą Krzywą. Po tych 

wypadkach, jakie nastąpiły bodajże w końcu lutego, kiedy do chorego człowieka nie mogło dojechać 
pogotowie. To jest wstyd dla nas wstyd dla całej gminy, że nie jesteśmy w stanie wyasygnować  
132 000,00 zł., mówię tu o pieniądzach które przewiduje tu kosztorys inwestorski na wykonanie tej drogi. 

Szanowni Państwo bezpieczeństwo powinno być priorytetem dla wszystkich mieszkańców. W tym wypadku 

sądzę, że jeszcze przed podjęciem tych uchwał można się doszukać środków, które na razie można by 

wycofać pewne zadania tymczasowo a jako priorytet przyjąć wykonanie ulicy Krzywej. Ulicę Krzywą 
należy zrobić w tym roku i to jak najszybciej. Świadczy to o nas. Mało brakowało a w telewizji byśmy się 
znaleźli, bo mieszkańcy byli tak zdesperowani. To jest bardzo poważna sprawa i sądzę, że to nie jest temat 

do żartów. O ulicy Krzywej mówi się bardzo często, bo od 2007 roku. Kiedy po raz pierwszym na zebraniu 

wiejskim w Stanicy; bo jako sołtys nawet sama nie wiedziałam, że są tam takie kłopoty bo nie bywam tam 

codziennie tylko sporadycznie. Akurat ta droga w tamtych momentach była przejezdna. Dopiero kiedy 

mieliśmy taki piękny budżet na 750 –lecie, kiedy zostały remontowane dwie drogi odbyło się zebranie 

wiejskie i mieszkaniec tej ul. Krzywej przywołał nas do porządku. Faktycznie od tego czasu zaczęłam 

monitować. Tak jak mówię był to 2008 rok. W zeszłym roku na pocieszenie, na otarcie łez, bo  
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w pierwotnym budżecie na 2009 rok też o ulicy Krzywej nie było mowy, niemniej jednak w lutym Pan Wójt 

wrzucił projekty trzech dróg gminnych gdzie była też ta ulica Krzywa w Stanicy. Projekty są wykonane  

i wiedzieliśmy już w ubiegłym roku, że projekty będą wykonane, a nadal nie ma środków na to. Nie są to 

milionowe kwoty. Na pewno to zadanie sądzę, że dla każdego z Państwa byłoby bardziej ważne niż niektóre, 

które mamy zapisane w tych zmianach budżetowych. Sądzę, że koledzy i koleżanki z Klubu Radnych  

„ Zgodnie w Przyszłość” poprą mnie w mym działaniu, jeżeli chodzi właśnie o ulicę Krzywą w Stanicy  

i wspólnie wypracujemy jakiś wniosek w tym temacie, a także, że inni radni, którzy nazywają się radnymi 

gminnymi także poprą ten projekt. Ja nie chcę udzielać głosu Pani, którego na krzesełku przenosili, a nie 

wiem jak to pogotowie wyszarpywali, bo Pani jest obecna na sali. Nie chcemy robić pyskówki. Ich obecność 
tutaj jest dowodem na to, że bardzo im zależy na tym i męczą się z tym problem nie chcę powiedzieć od 750 

lat. Nie mniej jednak Stanica tyle ma a z jakiś tam dokumentów wynika, że to była pierwsza droga  

i w tamtym miejscu zaczęła się osada. Na razie dziękuję i proszę o dyskusję na ten temat. 

 

Pan Janusz Pogorzelski zwrócił się z zapytaniem do Pani Jolanty Kowol: Ile wjazdów na posesje jest z tej 

drogi? 

 

Pani Jolanta Kowol: Nie wiem dokładnie musiałabym zapytać u źródła. Są tam cztery gospodarstwa. 

 

Pan Janusz Pogorzelski: Tak Pani Jolu tam są cztery gospodarstwa, z czego wjazd z tej drogi mają tylko trzy. 

Ustosunkowując się do tego Wysoka Rado! My też w Żernicy mamy taką ulicę tj. ulica L. Miki i ona 

znajduje się pod najświetniejszym zabytkiem w tej gminie. Z tej ulicy korzystają mieszkańcy nie tylko 

naszego sołectwa. Dojeżdżają do ośrodka zdrowia, bardzo dużo dzieci z niej korzysta, bo chodzą tamtędy do 

szkoły. Ludzie chodzą do kościoła i na zakupy. Jeżeli Pani ma więcej argumentów niż ja na ulice L. Miki to 

możemy dyskutować, czy w pierwszej kolejności będziemy robić ulice Krzywą czy ul. L. Miki. Dziękuję. 
 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek: Chciałam tylko przypomnieć, że jesteśmy radnymi całej gminy. Dbamy  

o interes wszystkich i tego wymaga od nas etyka. Mamy też ul. Leśną w Żernicy, chcę całym sercem, żeby 

była ul. Leopolda Miki, żeby każda ulica w tej gminie była właściwa. Przy Leśnej pan wie ile jest posesji, 

 a jednak ją robiliśmy i decyzją wszystkich radnych. Nie chodzi o to, żeby tutaj pokazywać, że skoro tutaj 

mieszka czwórka ludzi to im się to nie należy. Należy im się to, a utrzymanie dróg gminnych jest naszym 

zadaniem ustawowym. Tu chodzi o to, aby dbać o ten wspólny interes. Analizując te projekty uchwał zgodzę 
się, że na pewno z dochodów musimy zrezygnować, jeżeli nam obcięto subwencję. Natomiast nie do końca 

zgadzam się z tym aby rezygnować z pewnych źródeł dochodu czy chęci ich pozyskania. Czy to jest WFOŚ 

czy inne, uważam, że w tym momencie lepiej byłoby starać się o właśnie te wpływy, a może właśnie pod 

kątem realizacji innych zadań. Mamy cały rok budżetowy i to niekoniecznie musi się odbywać od razy  

w styczniu. Wskazuję po porostu taka drogę, która by była właściwą. Dziękuję.  
 

Pan Rajnard Dyrszka: Mam pytanie do Pani Kowol. Niedawno tutaj w roku ubiegłym przekonywała nas 

pani, i ja głosowałem za, że najważniejszą sprawą dla Stanicy jest budowa boiska wielofunkcyjnego. Ten 

projekt, którego realizacja miała być w 2011 roku i była szansa pozyskania jakiś środków z zewnątrz. Pani 

mocno naciskała, aby robić go w 2010r. Radni ze Stanicy mocno apelowali, że to jest najważniejsza sprawa. 

Niestety taki jest budżet gminy, ja to wszystko rozumiem. Jestem rodowitym Staniczanem, znam tych 

mieszkańców którzy tam mieszkają ale po prostu tak jak budżet rodzinny taki jest budżet gminy. Po prostu 

nie da się nalać z pustego. 

 

Pan Janusz Pogorzelski: Wysoka rado! Jeszcze w woli sprostowania. Nie wypowiadałem się, żeby ulicy 

Krzywej w Stanicy nie robić, tylko mówiłem co robić w pierwszej kolejności. Dziękuję. 
 

Pani Jolanta Kowol: Czy ulica Leopolda Miki ma projekt przygotowany? 

 

Skarbnik: Tak ma. 

 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek: Chciałabym się do tego ustosunkować. Pamiętacie Państwo jak mówiliśmy 

boiskach wielofunkcyjnych, to chodziło o prostą zasadę gospodarności, że jeżeli będzie jeden wykonawca  

i zrobi trzy zadania to będzie to na pewno tańsze i na tym zaoszczędzimy niż będziemy robić co roku jedno. 

A być może ta ostatnia miejscowość się nie doczeka. Takie było założenie, żeby pociągnąć za jednym 

zamachem trzy inwestycje wykonane przez jedną firmę i zaoszczędzenie na tym środków. Natomiast cały 
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czas podkreślam, że środki angażujemy w różny sposób. Dajemy na gadżety bo się skończyły 15 000,00 zł. 

Dajemy na nową gazetkę, bo musi być lepszy przepływ informacji. A to jest tu 28 000,00 zł. około tu 

15 000,00 zł. a droga czeka w kolejności. Jeżeli mamy mówić o wadze boiska to połóżmy na przeciwną 
szalę, też te pomysły, żebyśmy z promocji naszej gminy zrezygnowali. Najlepszą promocję jest, jeżeli jest 

dobra droga. To jest moja sugestia, moją opinię mogą Państwo podzielać lub nie. Dziękuję.  
 

Pani Jolanta Kowol: Ja nie przypominam sobie, żebyśmy uważali, że to jest priorytetowe zadanie dla 

sołectwa. To było priorytetowe zadanie dla potrzeb uczniów Stanicy, tak samo jak dla wszystkich uczniów  

z terenu Gminy Pilchowice, ponieważ sprawność fizyczna dzieci jest bardzo istotna i dziwię się, że pan 

wyrzuca na każdym kroku boisko w Stanicy. W tamtym momencie nie było jeszcze nawet projektu 

gotowego na ulicę Krzywą. A ulica Krzywa, proszę spojrzeć na protokoły z sesji, przynajmniej raz na 

kwartał o ulicy Krzywej była mowa. W zeszłym roku Stanica w budżecie nie dostała nic. Jedynie właśnie ten 

projekt drogi, który w lutym zaistniał w budżecie. To było wszystko, co zostało zrobione. Z zamierzenia nie 

miał być nawet robiony projektu boiska w Stanicy. Dopiero tutaj na tej sali podniosłam, dlaczego nie ma być 
projektu w Stanicy skoro jest szkoła. Dzięki temu projekt udało się wykonać. Nie wiadomo, kto tu będzie za 

rok, nie wiadomo, jakie priorytety przyjmie. Dlatego to, co jest potrzebne dla mieszkańców, czy dla tych 

najmłodszych. Wie Pan jak to boisko wygląda nie można z niego korzystać, o czym mówią zaświadczenia 

sanepidu i PIPu, że z tego boiska dzieci nie mogą korzystać. Więc chyba jest zasadne, że nasze dzieci też 
chcą ćwiczyć i trenować. Tak jak każde dziecko w gminie mają do tego prawo. Jeżeli chodzi o drogę to nie 

są to kwoty rzędu milionów złotych. Kosztorys inwestorski wynosi 134 000,00 zł., jeżeli my tego nie 

znajdziemy to sądzę, że to będzie nasza wszystkich porażka. 

 

Pan Janusz Pogorzelski: Chciałem tylko Pani radnej Kowol powiedzieć bo nie była ona do końca na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, tam było powiedziane, że ze względu na to, że radni przegłosowali to 

boisko w Stanicy to prawdopodobnie Urząd stracił 200 000,00 zł. Gdybyśmy tego nie zrobili to 

prawdopodobnie starczyłoby w 2011 na boisko i w tym roku na ulice Krzywą, a jeszcze byśmy około 

70 000,00 zł zaoszczędzili.  

 

Pani Jolanta Kowol: Proszę mi to wytłumaczyć jak przez boisko w Stanicy Urząd stracił 200 000,00 zł. o ile 

dobrze słyszałam. 

 

Pan Janusz Pogorzelski: Nie dostaniemy dotacji, ponieważ będzie więcej boisk robionych w 2010 roku. 

Natomiast gdyby boisko według planu było robione w 2011 to prawdopodobnie taką dotację moglibyśmy 

uzyskać.  
 

Pani Jolanta Kowol: Ale pewności nie ma w tej kwestii. 

 

Pan Janusz Pogorzelski: Pewności nie ma nigdy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił, aby zaprzestać z takimi wypowiedziami i skupić się nad meritum 

sprawy. 

 

Pan Paweł Michna: Jak wiadomo wszystkie drogi są ważne w naszej gminie. Wiadomo stał się tam wypadek 

karetka pogotowia nie mogła tam dojechać. Takich dróg w gminie jest dużo i nie tylko w naszej gminie. Jest 

mnóstwo takich gmin, które mają jeszcze większe problemy. Rozumiem trzeba tą drogę zrobić, jest ona  

w projekcie, ale tutaj nie podejmiemy teraz decyzji, bo będziemy debatować do godziny ósmej i nic nie 

ustalimy. Przemyślmy jak to zrobić, bo dzisiaj to przegadywanie nie ma sensu. Podobna sytuacja była ze 

skrzyżowaniem na Wilczy jak miał tam wypadek chyba Wojewoda cieszyński to nagle wszyscy powiedzieli, 

że to najbardziej niebezpieczne skrzyżowanie, a po ocenie komisji okazało się, ze najbardziej niebezpieczne 

skrzyżowanie to Łuże, a później Nieborowice. Zróbmy wszystko, aby te drogi, na które są projekty zostały 

zrobione bo jest to ważne. A dzisiaj proponuję skończyć już tą dyskusję i zając się kolejnymi problemami  

i uchwałami.  

 

Pan Andrzej Ogórek zwrócił się do Przewodniczącego z prośbą o 5 minut przerwy. W związku, z czym 

Przewodniczący ogłosił pięciominutową przerwę. 
Po przerwie głos zabrał Pan Andrzej Ogórek występując w imieniu Klubu Radnych z następującym 

wnioskiem: Klub radnych „ Zgodnie w Przyszłość” wnioskuje o wdrożenie projektu modernizacji drogi pn. 
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Krzywa w sołectwie Stanica w bieżącym roku budżetowym. Uzasadnienie: artykuł 7, 1 przez 2 ustawy  

o samorządzie gminnym stanowi: zaspokojenie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych 

gminy w szczególności zadania własne obejmuje: sprawy gminnych dróg, ulic, mostów, placów oraz 

organizacji ruchu drogowego. Sprawa ulicy Krzywej była niejednokrotnie podnoszona przez radnych 

Stanicy. Koszt remontu zgodnie z kosztorysem inwestorskim wynosi 132 000,00 zł. Sprawę bezpieczeństwa 

mieszkańców samorząd Gminy Pilchowice uznaje za priorytet. Karetka pogotowia, która przybyła na 

wezwanie pacjenta, mieszkającego na posesji przy ulicy Krzywej 26 lutego ugrzęzła z uwagi na skandaliczną 
jakość nawierzchni tej drogi. W konsekwencji zaistniały okoliczności zagrożenia życia człowieka, co  

w rozumieniu przepisów prawa karnego jest czynem karalnym. Środki na realizację zadania przeznaczyć  
z rezerwy budżetowej, ewentualnie z zaciągniętej pożyczki. Przypominamy, że na sesji w dniu 29.12.2009 r. 

radni stosunkiem głosów 8 do 6 wyrazili zgodę na wniesienie przez Gminę Pilchowice do Pilchowickiego 

Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. wkładu pieniężnego w wysokości 500 000,00 zł., bez uzasadnienia 

na jakieś koszty czy środki inwestycyjne itd. Chociaż te środki były wystarczające na wykonanie innych 

zadań w tym ulicy Krzywej. W trosce o życie i bezpieczeństwo mieszkańców posesji przy ulicy Krzywek 

oraz uczestników ruchu wnioskujemy o przesuniecie wykonania zadania modernizacji tej drogi na rok 2010  

i wykonanie jej w 2010 roku. 

 

Pan Paweł Fibic: Pęknie, ładnie pani radna Kołoczyk powiedziała, że jesteśmy radnymi całej gminy. 

Dołączył bym się do tego aby państwo poparli propozycję renowacji ulicy Trześniówka w Pilchowicach, bo 

w tej chwili nie można nią przejechać ani od strony Wilczy ani od strony Pilchowic. Tam jest budowane 

osiedle i w tej chwili dojazd samochodem osobowym jest niemożliwy. Można tam przejechać tylko 

samochodem ciężarowym typu TIR. Dziękuję. 
 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek: Czy pan to zgłosił urzędowi wykonawczemu, czyli Wójtowi Gminy? 

 

Pan Paweł Fibic: Na kilku komisjach to zgłaszałem. 

 

Pani Joanna Kołoczek-Wybierek: To nie Komisja wykonuje takie rzeczy, natomiast chętnie każdy radny 

pana poprze, natomiast czy zgłosił to pan Panu Wójtowi Krywalskiemu? 

 

Pan Paweł Fibic: Tak Wójt dobrze zna tą sprawę. 
 

Pani Jolanta Kowol: Czy jest przygotowany projekt na ta drogę? 

 

Pan Paweł Fibic: Nie. 

 

Pani Jolanta Kowol: Więc my jak najbardziej poprzemy projekt drogi Trześniówka. 

   

Pan Paweł Fibic: To jest sprawa natychmiastowa, bo tam w tej chwili w ogóle nie można przejechać. 
 

Pani Jolanta Kowol: Za bieżące remonty i utrzymanie dróg płacimy chyba Spółce.  

 

Skarbnik: Szanowni Państwo! Dwie uwagi. Po pierwsze każdy wniosek, który jest zgłaszany przez radnych 

o zwiększenie planu wydatków musi wskazywać źródła pokrycia tego wydatku. Nie mogą to być źródła 

pokrycia, które opierają się na przychodach pochodzących z pożyczek czy kredytów, ale bowiem te dwa 

źródła zwiększają deficyt, a tego radni bez zgody Wójta czynić nie mogą. Po drugie. Wyłącznym organem, 

który jest uprawniony do dysponowania rezerwą ogólną jest organ wykonawczy, którym jest Wójt Gminy. 

Dlatego wniosek nie może być w ten sposób sformułowany, że z rezerwy ogólnej ma być coś sfinansowane. 

Ponieważ taki wniosek nie ma żadnej mocy prawnej. Tu już po raz trzeci Klub radnych wypomina sytuację  
z końca roku, kiedy miało miejsce owo zdarzenie polegające na tym, że w wyniku dokonanych zmian  

w budżecie dekapitalizowana została Spółka. Zapraszam do zapoznania się z dokumentacją będącą  
w posiadaniu Urzędu i ustalenie, kiedy owe projekty, które mogły by być sfinansowane z owych  

500 000,00 zł. wpłynęły do Urzędu. Bo o ile pan radny Ogórek nie jest członkiem Komisji Rewizyjnej  

i może tej wiedzy nie posiadać to już pani radna Kowol będąc na posiedzeniach Komisji Rewizyjnej 

powinna przypominać sobie stwierdzenie, że te projekty, z których wynikają koszty ulicy: Wiejskiej  

w Leboszowicach, L. Miki w Żernicy, Krzywej w Stanicy wpłynęły już po sesji budżetowej. Dokładnie nie 

pamiętam czy 30 czy 31 grudnia, ale na pewno po sesji. 
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Pani Jolanta Kowol: Zgadzam się jak najbardziej z Panem Skarbnikiem. Niemniej jednak te projekty miały 

zostać wykonane w tamtym roku, a myjmy pół miliona dali nie wiadomo, na co mimo, że one też mogły 

leżeć u nas i stanowić nadwyżkę. Tu jest tylko tego typu kwestia, bo tonie było konkretne zadanie, bo Spółka 

już potrzebuje pieniędzy, bo inwestuje w coś. Ja nie wiem, ale pan jako członek Rady Nadzorczej jest chyba  

w stanie udzielić odpowiedzi czy te pieniądze zostały zainwestowane w pierwszym kwartale tego roku. Bo 

pierwszy kwartał nam się kończy. A te drogi miały być zrobione. Były umowy podpisane, że do końca roku 

mają być wykonane projekty, więc nie jest istotne czy to zostało 31 czy 29. Te środki by nam nie wyleżały, 

że tak powiem, kieszeni stojąc przy Urzędzie Gminy. Jeżeli chodzi o inną sprawę. Szanowni Radni! Czasami 

trzeba się zastanowić czy na przykład na plan zagospodarowania przestrzennego dajemy 50 000,00 zł. 

Dzisiaj uchwałę mamy podjąć, czy to jest aż tak pilna sprawa? Wiadomo, ze budżet zmieniamy bez przerwy 

w ciągu roku i za chwilę, dzisiaj są przetargi na boiska i podejrzewam, że tam też zostaną pieniądze i można 

będzie ten plan zagospodarowania przestrzennego zrobić. Pomoc Społeczna wpłynęło 21 000,00 zł to 

rozumiem, że za wykonanie wpłynęło z Kapitału Ludzkiego. Więc też są środki. Mówię tylko o tym co jest 

zawarte w uchwałach w sprawie zmian w budżecie. Na administrację dla sołtysów na zwrot kosztów 

podróży sołtysom mamy zabezpieczone 10 000,00 zł., a z uchwały wynika, że my o te sto złotych podwyżki 

od kwietnia, więc raptem w tym roku, 7 sołtysów 700,00 zł. na miesiąc jest 6 300,00 zł. więc tu znowu jest  

3 700,00 zł. Tu jest moja druga propozycja, że by dać sołtysom jakieś premie, bo ja nie chcę nikomu 

odbierać. Są sprawy ważne i mniej ważne. Sprawa modernizacji budynku 40 000,00 zł to są środki, które 

można zmniejszyć. 
 

Przewodniczący Rady Gminy przerwał wypowiedź Pani Kowol i poprosił o konkretne wskazanie źródeł  

z których proponuje ściągnięcie środków pieniężnych.  

 

Skarbnik: Pozwolę sobie zgłosić wniosek formalny, żeby ten wniosek, który został zgłoszony przez pana 

radnego Ogórka nie był dyskutowany, ponieważ jest to wniosek nielegalny, bo nie ma ona podstaw  

w obowiązującym stanie prawnym. Natomiast, jeżeli rzeczywiście tak ma wyglądać formułowanie kolejnego 

wniosku o zmiany w budżecie to może Panie Przewodniczący dać Klubowi jeszcze jedną przerwę, żeby po 

prostu w kolejnej swojej wypowiedzi mieli na uwadze wytyczne, które miałem na uwadze na początku 

swojej wypowiedzi. Ponieważ wniosek musi być konkretny, więc proszę wskazać, co i z czego ma być 
sfinansowane. 

 

Pan Włodzisław Wasilewski ( Radca Prawny): Proszę Państwa! To już powoli wygląda na pracę na kolanie. 

Uważam, że Klub Radnych złożył wniosek, ażeby problem ulicy Krzywej w Stanicy został załatwiony  

w roku 2010, czyli w bieżącym roku. I tego nie traktujemy jako wniosku formalnego. Jest to stanowisko 

Klubu Radnych i tak należy to przyjąć. Na dzień dzisiejszy uważa, że rada powinna przegłosować te trzy 

projekty zmian do budżetu. Natomiast na najbliższej sesji gdzie będzie mowa o zmianach w budżecie 

powinniście Państwo się do tego przygotować i wtedy złożyć konkretną propozycję z wyłączeniem takiego 

uzasadnienie jakie przedstawił pan radny, to na co zwrócił uwagę pan Skarbnik, że źródła finansowania 

muszą być jednoznacznie określone. Czyli trzeba dokładnie przeanalizować budżet jaki jest. Uważam, że 

dzisiaj kolejna przerwa niczego konkretnego nie przyniesie. 

 

Pan Andrzej Ogórek: Jeżeli można Panie Przewodniczący. Chciałbym, żeby pan Wójta się ustosunkował do 

tego naszego wniosku, co on na ten temat powie, czy widzi jakieś rozwiązanie tej sprawy w tym roku. 

Przyznajemy się do tego, że zrobiliśmy to na szybko, bo chcieliśmy pomóc tym ludziom mieszkającym na 

ulicy Krzywej. Może Pan Wójt widzi rozwiązanie to są pieniądze w wysokości 132 000,00 zł Proszę 
Państwa zdajecie sobie sprawę, że kosztorys inwestorski wynosi 132 000,00 zł. to wykonanie może być 
około 90 000,00 zł. wiadomo, że będzie to kwota niższa, bo wykazała to ul. Leśna która kosztowała połowę 
ceny. Może Wójt widzi możliwość rozwiązania tej spray w bieżącym roku 2010. 

 

Pan Wójt: Słuchając pana Skarbnika na ostatnim posiedzeniu Komisji Wspólnej padło takie stwierdzenie, że 

budżet gminy został uchwalony któregoś dnia, mówimy o roku 2009 i uchwałami rady on był 18 razy 

zmieniony, a zarządzeniami Wójta został zmieniony 46 razy. Nie można tego inaczej nazwać, że budżet jest 

pewnym tworem dynamicznym i ulega on zmianom. W moim odczuciu, na dzień dzisiejszy można by zrobić 
to to, aby te hasła związane z ulicami min. Krzywej jak również dwóch pozostałych ulic tu wspomnianych, 

znalazły się w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na rok 2011. To jest pierwszy krok. Dzisiaj deklaracji 

takiej złożyć nie mogę, ale podkreślam. Budżet gminy jest dynamiczny i ulega on zmianom. Nie 
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wykluczone, że pojawi się taka sytuacja w ciągu roku kalendarzowego, że będziemy mogli jeszcze zrobić 
ulicę Krzywą i jeszcze coś. Jednak dzisiaj takiej możliwości nie widzę, a że nie jest mi sprawa ulicy Krzywej 

i innych zaprojektowanych dróg obojętna, bo w tym celu te projekty zostały wykonane, to pojawienie się ich 

w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na rok 2011 jest moim zdaniem na to dowodem i widać, że poważnie 

podchodzimy do tego zagadnienia. 

 

W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącej Komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów, która przedstawiła opinie Komisji w stosunku do 

projektów uchwał budżetowych. 

 

Do głosowania nad opiniami Komisja przystąpiła w składzie 8 radnych. Po przeprowadzeniu głosowania za 

projektem uchwały nr XLII/308/10 sześciu radnych było „za” dwóch się wstrzymało. 

Za projektem uchwały nr XLII/309/10 siedmiu radnych „za” jedna osoba „wstrzymująca się”. 

Za projektem uchwały nr XLII/310/10 sześć „za” i dwie osoby „wstrzymujące się”. 

 

Po odczytaniu przez Panią Marię Kaszek projektu uchwały Nr XLII/308/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta przez Radę Gminy 

przy 1 głosie „wstrzymujący się” (J. Kowol). 

 

9. Zmiany w budżecie gminy na rok 2010. 

 

Po odczytaniu przez Panią Barbarę Popluc projektu uchwały Nr XLII/309/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta przez Radę 
Gminy następującym stosunkiem głosów: 

- „za” 12 radnych  

- „przeciw” 1 radnym (J. Kowol) 

- „wstrzymujący się” 2 radnych (A. Ogórek, J. Kołoczek-Wybierek) 

 

10. Zmiany w budżecie gminy na rok 2010. 

 

Po odczytaniu przez Pana Piotra Madeja projektu uchwały Nr XLII/310/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta przez Radę 
Gminy następującym stosunkiem głosów: 

- „za” 12 radnych  

- „przeciw” 1 radnym (J. Kowol) 

- „wstrzymujący się” 2 radnych (A. Ogórek, J. Kołoczek-Wybierek) 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił dziesięciominutową przerwę. Na sesję po przerwie nie powrócili radni: 

J. Kowol, A. Ogórek, P. Madeja, J. Kołoczek-Wybierek. 

 

11. Wniosek Wójta w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2011 roku. 

 

Przewodniczący oświadczył, że projekt tej uchwały pan Wójt już dokładnie omówił na wtorkowym 

wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych, jeżeli ktoś ma jakieś uwagi lub chce zabrać głos to może to 

zrobić. 
 

Z uwagi na brak zapytań ze strony Rady przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisje Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Panią Marię Kaszek projektu uchwały Nr XLII/297/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie przez 

Radę Gminy. 
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12. Wniosek Wójta w sprawie ustalenia diet oraz zasad zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Pilchowice. 

 

Przewodniczący podobnie jak powyżej poinformował, że uchwała była omówiona na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Problemowych dodając, że jeżeli ktoś ma jakieś uwagi lub chce zabrać głos to może to zrobić. 
 

Z uwagi na brak zapytań ze strony Rady przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisje Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Panią Barbarę Popluc projektu uchwały Nr XLII/298/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie przez 

Radę Gminy. 

 

13. Wniosek Wójta w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorski lub roboty 

budowlane przy zabytku, do którego Gmina Pilchowice nie posiada tytułu prawnego, wpisanym do 

rejestru zabytków. 

 

Przewodniczący podobnie jak powyżej poinformował, że uchwała była omówiona na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Problemowych dodając, że w tym roku dotacja ma zostać przyznana parafii pw. Św. Michała 

Archanioła  

w Żernicy. 

 

Z uwagi na brak zapytań ze strony Rady przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisje Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Panią Marię Kaszek projektu uchwały Nr XLII/299/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie przez 

Radę Gminy. 

 

14. Wniosek Wójta w sprawie zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Pilchowice. 

 

Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych pani Sekretarz tą 
sprawę dokładnie referował i zwrócił się z prośbą o zadawanie ewentualnych pytań. 
 

Z uwagi na brak zapytań ze strony Rady przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisje Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Panią Barbarę Popluc projektu uchwały Nr XLII/300/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie przez 

Radę Gminy. 

 

15. Wniosek Wójta w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Pilchowice, obejmującego część terenu Sołectwa Nieborowice i Żernica. 

 

Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych pan Wójt tą sprawę 
dokładnie referował i zwrócił się z prośbą o zadawanie ewentualnych pytań. Przypomniał jednocześnie, że 

chodzi tu o dwa obszary jeden mieści się w rejonie Mysiej Góry w Nieborowicach, a drugi w Żernicy  

w rejonie tzw. „Szynaj”. 

 

Z uwagi na brak zapytań ze strony Rady przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisje Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Panią Marię Kaszek projektu uchwały Nr XLII/301/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta przez Radę Gminy 

przy 1 głosie „wstrzymujący się” (J. Pogorzelski). 
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16. Wniosek Wójta w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Pilchowice do wystawienia weksla in blanco. 

(Boisko wielofunkcyjne Pilchowice). 

 

Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych pan Wójt tą sprawę 
dokładnie referował i zwrócił się z prośbą o zadawanie ewentualnych pytań. Przypomniał jednocześnie, że 

chodzi tu o budowę wielofunkcyjnego boiska w Pilchowicach. 

 

Z uwagi na brak zapytań ze strony Rady przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisje Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Panią Barbarę Popluc projektu uchwały Nr XLII/302/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie przez 

Radę Gminy. 

 

17. Wniosek Wójta w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Pilchowice do wystawienia weksla in blanco. 

(Boisko wielofunkcyjne Wilcza) 

 

Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych pan Wójt tą sprawę 
dokładnie referował i zwrócił się z prośbą o zadawanie ewentualnych pytań. Przypomniał jednocześnie, że 

chodzi tu o budowę wielofunkcyjnego boiska w Wilczy. 

 

Z uwagi na brak zapytań ze strony Rady przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisje Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Panią Marię Kaszek projektu uchwały Nr XLII/303/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie przez 

Radę. 
 

18. Wniosek Wójta w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Pilchowice do wystawienia weksla in blanco. 

(Wodociąg Wilcza) 

 

Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych pan Wójt tą sprawę 
dokładnie referował i zwrócił się z prośbą o zadawanie ewentualnych pytań. Przypomniał jednocześnie, że 

chodzi tu o budowę wodociągu w sołectwie Wilcza. 

 

Z uwagi na brak zapytań ze strony Rady przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisje Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Panią Barbarę Popluc projektu uchwały Nr XLII/304/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie przez 

Radę Gminy. 

 

19. Wniosek Wójta w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Pilchowice do wystawienia weksla in blanco. 

(remont dróg Nieborowice) 

 

Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych pan Wójt tą sprawę 
dokładnie referował i zwrócił się z prośbą o zadawanie ewentualnych pytań. Przypomniał jednocześnie, że  

w tej uchwale chodzi o remont dróg gminnych w sołectwie Nieborowice. 

 

Z uwagi na brak zapytań ze strony Rady przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisje Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Panią Marię Kaszek projektu uchwały Nr XLII/305/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie przez 

Radę Gminy. 
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20. Wniosek Wójta w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „Europejskie Szkoły w Gminie Pilchowice”. 

 

Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych pani Sekretarz sprawę 
dokładnie referowała tą sprawę i zwrócił się z prośbą o zadawanie ewentualnych pytań.  
 

Z uwagi na brak zapytań ze strony Rady przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisje Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Panią Barbarę Popluc projektu uchwały Nr XLII/306/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie przez 

Radę Gminy. 

 

21. Wniosek Wójta w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/77/07 Rady Gminy Pilchowice z dnia 8 listopada 

2007r. w sprawie ustalenia stawek czynszu najmu lokali użytkowych oraz stawek za korzystanie 

z obiektów użyteczności publicznej będących własnością Gminy Pilchowice, zmienionej Uchwałą 
Nr XVII/102/08 Rady Gminy Pilchowice z dnia 28 lutego 2008r. 

 

Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych pani Sekretarz sprawę 
dokładnie referowała tą sprawę i zwrócił się z prośbą o zadawanie ewentualnych pytań. Przypominając 

jednocześnie, że ta zmiana polega na tym, że dodajemy GOK jako kolejny podmiot korzystający 

nieodpłatnie z sal gimnastycznych na terenie naszej gminy.  

 

Z uwagi na brak zapytań ze strony Rady przewodniczący Rady Gminy poprosił Komisje Uchwał  

i Wniosków o odczytanie projektu uchwały. 

 

Po odczytaniu przez Panią Marię Kaszek projektu uchwały Nr XLII/307/10, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie, w następstwie, którego stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie przez 

Radę Gminy. 

 

22. Informacja Wójta z wykonania uchwał podjętych na poprzedniej sesji i z pracy w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Głos zabrał Wójt mówiąc, że ostatnie sesja odbyła się 4 lutego br., Rada podjęła następujące uchwały  

w sprawie: 

− zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na 

terenie Gminy Pilchowice. 

−  dopłaty z budżetu gminy do 1 m
3
 wody. 

−  dopłaty z budżetu gminy do 1 m
3
 ścieków. Taryfy i dopłaty weszły w życie od 1 marca br.  

i również te dopłat od tego czasu funkcjonują. Dlatego te podwyżki nie powinny być dotkliwe, 

 a w przypadku wody jest ona jeszcze bardzie niezauważalna.  

−  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Pilchowice, obejmującego część terenu Sołectwa Nieborowice. Jak tłumaczyłem na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Problemowych poprzez wejście tej nowej, dzisiejszej uchwały ta uchwała 

straciła moc, bo lepiej jak te dwa plany zostaną sporządzone w jednym postępowaniu, będzie to 

korzystniejsze ze względu na koszty. 

−  nadania nazwy drodze wewnętrznej w Sołectwie Nieborowice. Na wniosek właścicieli Rada 

Gminy nadała nazwę drodze Jarzębinowa i taka też nazwa będzie funkcjonowała na tej ulicy. 

−  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gliwickiego. Na realizację umowy pn.: PIAPy dla 

mieszkańców Ziemi Gliwickiej” Razem z panem Skarbnikiem podpisaliśmy umowę na realizację 
tego zadania. 

−  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gliwickiego. Na dokumentację projektową oraz 

wykonanie chodników na drogach powiatowych w sołectwach: Leboszowice, Wilcza i Żernica. 

Uchwała została przekazana do Starostwa. Porozumienia jeszcze nie podpisaliśmy, ale Zarząd 

Dróg Powiatowych ogłosił już przetarg na wykonanie chodnika przy drodze powiatowej  

w Wilczy. Otwarcie ofert ma nastąpić chyba 25 marca. 
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−  wyznaczenia podmiotów, w których wykonywana będzie nieodpłatnie praca na cele społeczne 

oraz praca społecznie użyteczna orzeczona w zamian nieściągalnej grzywny. Wskazaliśmy 

Pilchowickie Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o. i taka informacja poszła do Sądu. 

−  zmian w budżecie gminy na rok 2010. Zmiany weszły w życie. Zostały zwiększone dochody  

i wydatki dzięki temu możemy realizować zadania będące przedmiotem tych zmian. 

−  zaciągnięcia kredytu preferencyjnego ze środków Funduszu Rozwoju Inwestycji Komunalnych. 

218 000,00 zł chcemy pożyczyć na projekt „Budowa kanalizacji sanitarnej w sołectwach Żernica  

i Nieborowice oraz rozbudowa oczyszczalni ścieków w Żernicy”. Ten projekt już trwa,  

a ta pożyczka pozwoli nam go sfinansować. 
−  zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Pilchowice na I-sze półrocze 2010r. Zgodnie  

z tymi planami pracy pierwsze posiedzenia Komisji się odbyły. 

 

Następnie pan Wójt omówił zarządzenia zaznaczając jednocześnie, że pominie omawianie zarządzeń 
związanych ze zamianami w budżecie i finansowe; w sprawie: 

− powołania komisji konkursowej w celu rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na zadanie 

publiczne związane z edukacją diabetologiczną mieszkańców Gminy Pilchowice, 

− rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na zadanie publiczne związane z edukacja 

diabetologiczną mieszkańców Gminy Pilchowice. Polskie Stowarzyszenie Diabetyków 

Gminne Koło w Pilchowicach, 

− rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na zdanie publiczne w zakresie upowszechniania 

kultury fizycznej, sportu i rekreacji. Przyznano dotację na poszczególne zadania dla: 

− LKS „Orzeł” Stanica na zadanie pn.: Gminna Liga Tenisa Stołowego” - 9 000,00 zł. 

− LKS „Victoria” Pilchowice na zdanie pn.: Gminna Liga Trampkarzy - 10 000,00 zł. 

− LKS „Naprzód” Żernica na zadanie pn.: Mistrzostwa Gminy w Futsalu - 1 000,00 zł. 

− LKS „Naprzód” Żernica na zadanie pn.: Mistrzostwa Gminy w Piłce Ręcznej - 1 500,00 zł. 

− Na zadanie pn.: Organizacja gier i zabaw ruchowych podczas ferii zimowych dla dzieci  

i młodzieży zamieszkałych w Gminie Pilchowice: 

− LKS „Victoria” Pilchowice - 1 540,00 zł. 

− LKS „Orzeł” Stanica - 1 400,00 zł. 

− LKS „Naprzód” Żernica - 1 000,00 zł. 

−  Unieważniono zadanie pn.: Mistrzostwa Gminy w Tenisie Stołowym ogłoszony w ramach 

otwarty konkurs ofert na zadanie publiczne Gminy Pilchowice w zakresie upowszechniania 

kultury fizycznej, sportu i rekreacji - ze względu na brak ofert dla wyżej wymienionego 

zadania. 

− ogłoszenia otwartego konkursu ofert na zadanie publiczne Gminy Pilchowice w zakresie 

ekologii i ochrony zwierząt oraz dziedzictwa przyrodniczego. 

− ogłoszenia otwartego konkursu ofert na zadanie publiczne w zakresie upowszechniania kultury 

fizycznej, sportu i rekreacji – dofinansowanie obozu sportowego, 

− zmian w budżecie gminy Pilchowice na 2010 rok. 

− zmian w planie finansowym Urzędu Gminy. 

− sprawozdanie rocznego z wykonania budżetu Gminy Pilchowice oraz sprawozdania rocznego 

z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za 2009 rok. Dzisiaj  

w absolutorium to się zakończyło. 

− zmiany zarządzenia Nr 0151/138/09 Wójta Gminy Pilchowice z dnia 23 listopada 2009r.  

w sprawie powołania komisji konkursowej w celu rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na 

zadanie publiczne w dziedzinie działań na rzecz osób niepełnosprawnych. 

− powołania komisji konkursowej w celu rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na udzielenie 

świadczeń zdrowotnych w zakresie przeprowadzania szczepień profilaktycznych przeciwko 

meningokokom wśród dzieci urodzonych w 2002 i 2003 roku z terenu Gminy Pilchowice. 

− rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na zadanie publiczne w dziedzinie działań na rzecz 

osób niepełnosprawnych. Kwotę 5 000,00 zł przeznaczono na dofinansowanie zadania pn.: 

„Ku przyjaźni na czterech łapach”- projekt wspomaganie procesu rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych intelektualnie poprzez dogoterapię dla Domu Pomocy Społecznej dla 

dzieci i młodzieży prowadzonego przez Zakon Ojców Kamilianów w Pilchowicach. 

− rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na udzielenie świadczeń zdrowotnych w zakresie 

przeprowadzenia szczepień profilaktycznych przeciwko meningokokom wśród dzieci 
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urodzonych w 2002 i 2003 roku z terenu Gminy Pilchowice. Przyznano dotację w wysokości 

16 440,00 zł. Niepublicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej MED.-PROFIL Sp. z o.o.  

z siedzibą w Żernicy. 

− powołania komisji konkursowej w celu rozstrzygnięcie otwartego konkursu ofert na udzielenie 

świadczeń zdrowotnych w zakresie programu promocji zdrowia, przeciwdziałania wybranym 

patologiom społecznym. 

− rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na udzielenie świadczeń zdrowotnych w zakresie 

programu promocji zdrowia, przeciwdziałania wybranym patologiom społecznym. Dotacja  

w wysokości 25 984,00 zł. dla Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej MED.-PROFIL 

Sp. z o.o. z siedzibą w Żernicy. 

 

Kolejną sprawa, jaką poruszył Wójt dotyczyła zagrożenia powodziowego i przygotowania Gminy do takiego 

zagrożenia. Pan Wójt stwierdził, że na dzień dzisiejszy to zagrożenie zmalało niemniej jednak 

poinformował, że na podstawie pisma Komendanta Wojskowej Komendy Uzupełnień zostały odpowiednio 

przygotowane takie miejsca gdzie zagrożenia mogą wystąpić, a są to: 

 

Sołectwo Pilchowice – głownie zagrożenie stanowi przepust na rowie R-B6 ul. Damrota przy drodze 

wojewódzkiej nr 921. 

 

Sołectwo Żernica – ze względu na pofałdowanie terenu część ulic stanowi naturalne wąwozy, z których 

wody skierowane są w dolinę Potoku Żernickiego. Potok Żernicki przepływa przez centrum wsi, co 

powoduje zagrożenie zalania części posesji zwłaszcza w rejonie ul 1 Maja i ul. Powstańców Śląskich.  

 

Sołectwo Wilcza – W sołectwie został wybudowany zbiornik retencyjny i przepompownia w zlewni Potoku 

Wilczańskiego, rów. RA. W razie awarii pompowni może dojść do podtopień okolicznych posesji (w rejonie 

szkód górniczych) ul. Karola Miarki. Z tego co się dowiadywaliśmy takiej awarii jeszcze nie było. Na tej 

nowej przepompowni jest rezerwowy układ pompujący, który zostaje włączony jeżeli ten podstawowy 

przestaje działać.  
 

Sołectwo Stanica –zagrożenie powodziowe we wsi Stanica występuje w rejonie ul. Krótkiej i 1 Maja gdzie 

przebiega rów R-C, który w swej zlewni zbiera wody z ok. 85 % powierzchni sołectwa Stanica. Górny 

odcinek rowu stanowi naturalny wąwóz z dużym obszarem zalewowym. 

 

Sołectwo Leboszowice- zagrożenie powodziowe w sołectwie występuje na rzece Bierawka w rejonie mostu 

na drodze powiatowej ul. Smolnicka.  

 

Nadmiar wód roztopowych może wywołać zagrożenie uszkodzenia grobli na stawach hodowlanych 

znajdujących się w sołectwie Żernica ul. Ogrodowo, sołectwie Stanica ul. 1 Maja i ul. Gliwicka. 

Ponad to wystosowane zostały pisma do właścicieli stawów z prośbą o monitorowanie stanu grobli, aby 

stawy były przygotowane na zatrzymanie tego pierwszego uderzenia wody. 

 

Na wspólnym posiedzeniu Komisji Problemowych było zapytanie o Regulamin przyznawania 

dofinansowania doskonalenia zawodowego dla nauczycieli. Zostanie on złożony w Biurze Rady bo 

zainteresowanej już nie ma. 

 

W zakresie wydarzeń w okresie międzysesyjnym: 

− Wójt spotkał się ze Starostą w sprawie PIAPów - podpisanie umowy, 

− Pani Sekretarz wzięła udział w spotkaniu samorządowców Powiatu Gliwickiego gdzie jednym  

z tematów było zagrożenie powodziowe, 

− Wójt spotkał się z panią Dyrektor Wydział Transportu i Komunikacji w Urzędzie Marszałkowskim 

w sprawie omówienia sprawy projektu i budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej. 

− Została podpisana umowa na wykonanie kolejnego etapu wodociągu w Wilczy. 

− Po naszym proteście rekomendowano projekt dofinansowania dla przedszkoli i od nowego roku 

szkolnego będzie on realizowany. 

− Wójt uczestniczył w odprawie w Komendzie Miejskiej Policji. 
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− W urzędzie była kontrola projektu pn.: „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów na terenie 

Gminy Pilchowice” – Z wypowiedzi kontrolujących można wysnuć, ze była ona pozytywna, 

jednak czekamy na stanowisko w tej sprawie na piśmie. 

− Odbyły się zebrania wiejskie w Kuźni Nieborowskiej, Żernicy i Stanicy.  

− W trakcie są zebrania sprawozdawcze jednostek OSP. Odbyły się już w Wilczy, Żernicy  

i Pilchowicach. 

− Odbyła się konferencja dla projektu „Równe szanse uczniów Gminy Pilchowice”. 

− Na 25 marca br. tu w Nieborowicach zaplanowano seminarium organizowane przez Polski Klub 

Ekologiczny. Dwa punkty tego spotkania to: Dostęp do informacji o środowisku i Niska emisja 

powodowana spalaniem paliw w indywidualnych gospodarstwach domowych. Jeżeli komuś czas 

pozwoli to prosimy o wzięcie udziału. 

− Na 22 marca br. zaprosiliśmy Państwa na tzw. „Nowe wnętrza Urzędu”. 

− Na szczęście informacja 5 marca o podłożonej bombie w Urzędzie była fałszywa. Niestety 

musieliśmy ewakuować cały Urząd i musieliśmy czekać aż policja dokona sprawdzenia. 

− Dzień wcześniej ta sama akcja była w szkole w Wilczy.Z doniesień prasowych wynika, że 

obydwaj żartownisie zostali ujęci przez policję i grożą im przede wszystkim kary finansowe 

związane z pokryciem kosztów tej akcji. 

 

Przetargi zakończone to: 

− Budowa kanalizacji sanitarnej w sołectwie Żernica – było 16 ofert. Została wybrana firma TRADE 

BERG z Tarnowskich Gór za kwotę 1 762 762,88 zł. 

− Budowa sieci wodociągowej w sołectwie Wilcza – liczba ofert 23. Wygrała firma P.H.U. Duda 

Technika grzewcza za kwotę 645 458,04 zł. 

− Budowa boiska wielofunkcyjnego w sołectwie Pilchowice, Wilcza i Stanica – dzisiaj nastąpiło 

otwarcie ofert, których było 25. Koszty będą podobne do tego boiska w Żernicy tzn. Te większe 

będą kosztowały około 400 000,00 zł a to mniejsze około 300 000,00 zł. Termin realizacji tych 

zadani to koniec września.  

− Dostawa oleju opałowego dla Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Wilczy- liczba ofert 3.Wygrła 

firma BEMAR z Gliwic. Całkowity koszt to niecałe 74 000,00 zł. 

 

23. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że trzecie spotkanie Rad Sołeckich odbędzie się po świętach  

w kwietniu. O dokładnym terminie zostaną powiadomieni zarówno sołtysi jak i radni. 

 

Kolejna informacja dotyczy wycieczki, która jak co roku jest organizowana przez Urząd Gminy tym razem 

do Drezna i okolic w terminie od 21 do 23 maja koszt około 520 zł. od osoby. 

 

Następna sprawa to zaproszenie Kurii Biskupiej na rekolekcje wielkopostne, które odbędą się 25 marca 

(sobota) w Gliwicach. Początek o godz. 10
00

 w Kaplicy Sióstr Boromeuszek ul. Zygmunta Starego 19 

wejście od ul. Ziemowita. 

 

Pani Aleksandra Czechowska-Gąbka poinformował, że na jednym z dyżurów zwrócił się do niej jeden  

z biznesmenów z zapytaniem czy planujemy wydać mapę Gminy Pilchowice. Po zapoznaniu się z mapą 
gminy Gierałtowice, na której jest zarys sołectw, nazwy ulic, trochę informacji o współczesności i o historii 

gminy, naniesione ważniejsze miejsca oraz zabytki. Z uwagi na to, aby Urząd nie musiał inwestować w tego 

rodzaju przedsięwzięcie to prywatni biznesmeni chcą zrobić kampanię w firmach z terenu gminy i zebrać 
taką kwotę, aby taka mapa powstała również dla Gminy Pilchowice. Organizatorem tego przedsięwzięcia 

będzie Stowarzyszenie Pilchowiczanie Pilchowiczanom i w związku z uzupełnieniem informacji Pani 

Aleksandra poprosiła, aby wszyscy zgromadzeni również informowali o miejscach godnych polecenia albo 

firmach które chciałyby się przyłączyć do tego przedsięwzięcia.  

 

Pan Paweł Fibic poparł inicjatywę zaprezentowana przez przedmówcę i poprosił do wstrzymania się do 

ustalenia konkretnych tras rowerowych które są opracowywane przez Starostwo, aby mapy zawierały także 

trasy rowerowe.  
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Pani Aleksandra Czechowska-Gąbka zaznaczyła, że przedmiotowe trasy będą zaznaczone jako 

projektowane, ponieważ nie wiadomo, kiedy Starostwo zakończy projekt tych tras. Podziękowała, bo każda 

uwaga jest cenna i poinformowała, że jest obecna w każdy czwartek w Urzędzie Gminy od godziny 15
00

 

więc może być tą osobą kontaktową dla mieszkańców odnośnie także tej sprawy. 

 

Pan Jan Gamoń poinformował, że na Wilczej jest też jeszcze jedno zagrożenie powodziowe i walczy o to już 
od trzech lat jak jest sołtysem. Koło byłego przedszkola, czyli na ul. K. Miarki tam się dwa rowy zlewają  
i zawsze tam przy większych deszczach tam kogoś topi. Jest to też zgłoszone do Starostwa niech to też tu 

będzie zanotowane, że tam są zagrożenia wodne. Druga sprawa to w zeszłym roku byłem na Komisji 

Porządku Publicznego i tam był poruszony taki temat odnośnie straży miejskiej odnośnie egzekwowanie 

takich spraw odnośnie nie wykaszania, niepłacenia i takich spraw. Znowu się wiosna zbliża i tych spraw się 
nawarstwia. Czy ten temat jest dalej poruszany czy to zostało przerwane? Bo moim zdaniem powinno takie 

coś być, o jest dużo spraw odnośnie opłacania budynków. U nas ostatnio jak roznosiliśmy podatki jest masa 

domów co nie płacą podatków. Masa domów co nie płaci za wywóz śmieci a my szukamy pieniędzy. My 

szukamy pieniędzy a trzeba by było kontrolę zrobić. Jak Wójt do tego się ustosunkował, czy to przestało 

działać czy to będzie działać? 

 

Wójt odpowiedział, że będzie coś takiego działać tylko nie wiadomo jeszcze kiedy. Temat straży gminnej 

jest tematem ciągle żywym, jednak wśród gmin powiatu gliwickiego wśród tych gmin wiejskich nikt jeszcze 

się na to nie zdecydował. Taka sprawa jest tematem kosztownym i na pewno nie można liczyć na to, że ta 

straż zarobi na siebie. Jest to raczej sprawa przyszłościowa i raczej w tym roku niewiele się w tym temacie 

wydarzy.   

 

Pan Jan Gamoń zapytał czy istniała by taka możliwość, aby podpisać porozumienie ze strażą miejską np.  

w Knurowie i wypożyczać takich ludzi w razie potrzeby. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli sołtys Wilczy ma jakieś problemy to powinien porozmawiać  
z sołtysem w Żernicy, bo on sam wszystkie problemy rozwiązuje.  

 

Pan Jan Gamoń: Na koniec chciałbym tylko taką sugestię pewną powiedzieć. Mi jest przykro. Mnie jest 

przykro jako sołtysowi wsi Wilcza, że mamy taka panią radną, Panią Marię Kaszek, że ona się wtrąca  

w moje sprawy, które ja prowadzę. Żeby ona mi pomogła, żeby się zainteresowała, która ulica trzeba na 

Wilczej wyremontować, którą zrobić to ona się interesuje, kto u mnie podatki rozprowadza. Do mnie to jest 

takie przykre i musze to przed całą Radą powiedzieć, bo pewne sprawy do tych ludzi nie docierają. Chce 

powiedzieć, że co sołtys robi to sołtys robi, co radni robią to radni. Niech się nie wtrąca w to, bo to jest 

przykre do mnie. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że w Biurze Rady pozostało etui na okulary, jeżeli jest jego właściciel to 

może się po nie zgłosić. 
 

Pani Bożena Stanik zwróciła się z zapytaniem czy będzie robiony wodociąg przy drodze Kasztanowej  

w Kuźni Nieborowskiej, ponieważ tam mają dziecko chore na białaczkę i mają problem z wodą. Właściciel 

tej nieruchomości mówił, że miał pewne rzeczy obiecane i przy budowie kliniki ta sprawa zostanie 

załatwiona. 

 

Wójt odpowiedział, że źle się dzieje, że chorobami czy przykrymi zdarzeniami losowymi będziemy robić 
jakieś inwestycje bo okaże się, że Gmina Pilchowice jest gminą chorych ludzi. Jeżeli chodzi o ten przypadek 

to ta klinika czeka na pozwolenie na budowę. Mówiłem, że przez budowę kliniki w tym rejonie możliwość 
podłączenia tego wodociągu znacznie się przybliży. Ponieważ odcinek wodociągu, który jest potrzebny 

klinice to ona sama będzie sobie budować nie będzie to kosztem Gminy. 

 

Drugie pytanie pani sołtys Kuźni Nieborowskiej dotyczyło budowy chodnika wzdłuż ul. Knurowskiej  

 

Wójt odpowiedział, że jak już wspominał odbyło się spotkanie, w którym ze strony Urzędu brał udział pan 

radca wraz z zatrudnionym ekspertem z właścicielem firmy projektującej ten chodnik. Strony doszły do 

porozumienia, więc jest szansa, że zostanie ta sprawa zakończona nie wiemy jednak, kiedy to nastąpi. 

Wszyscy pewnie zauważyli, że ta droga Knurowska jest w bardzo złym stanie teraz przeszło to przez Łuże  
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i w Pilchowicach również wygląda ona coraz gorzej. W związku z tym to mogą być okoliczności 

wspomagające przyspieszenie realizacji tego tematu. Odcinki tego chodnika są znaczne (900 i 1 500 

metrów), więc przy założeniu, że będziemy pokrywać połowę kosztów położenia tego chodnika to będzie to 

trwało bardzo długo. 

 

Kolejne pytani pani sołtys dotyczyło budowy drogi Nad Staw.  

 

Wójt odparł, że ta inwestycja jest ujęta w tegorocznym budżecie. 

 

Na zakończenie ponownie głos zabrał Pan Jan Gamoń dziękując w imieniu sołtysów za upominki wręczone 

z okazji „Dnia Sołtysa”. 

 

Pani Maria Kaszek zwróciła się z prośbą o wyciąg z protokołu z dzisiejszej sesji oraz z ostatniego wspólnego 

posiedzenia Komisji Problemowych, ponieważ poczuła się obrażona.  

 

24. Zamknięcie obrad. 

 

Niniejszą sesję rozpoczętą o godzinie 15
00

 w budynku Przedszkola w Nieborowicach Przewodniczący Rady 

Pan Krystian Gogulla i zakończył o godzinie 18
30

. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Sporządziła: 

 Joanna Kruczyńska 
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Załącznik nr 1 do protokołu Nr XLII/10 z obrad sesji  

Rady Gminy z dnia 11 marca 2010 roku 

 



22 

 

 

 
 



23 

 
Załącznik nr 2 do protokołu Nr XLII/10 z obrad sesji  

Rady Gminy z dnia 11 marca 2010 roku 

 

 


